
Work Experience:
•	 Dr. Al-Rahahleh holds a PhD in Financial Economics with honors from Darmstadt University of 

Science and Technology in Germany.

Dr. Hazem Al-Rahahleh

Former General Manager of the Social 
Security Corporation - Jordan

 Head of Session

Professional Experience: 
•	 Dr. Al-Rahahleh has approximately 18 years of experience with the Social Security Corporation 

and the World Bank.
•	 He served as the Assistant Director General for Policies and Research at the Economic Cities 

Authority in the Kingdom of Saudi Arabia.
•	 He worked as a lecturer at Al-Balqa Applied University.
•	 He also served as an Economic Advisor at the Ministry of Finance.
•	 At the Social Security Corporation, he worked as Director of Studies and Development and as 

an Economic Advisor to the Director General, in addition to his membership in several advisory 
and procedural committees within the corporation.

•	 He was a member of the Technical Committee for the National Employment Strategy and 
chaired the Economic Technical Team of the Royal Committee for Privatization Evaluation in 
the Kingdom.

•	 He served as a member of the Board of Directors of the National Aid Fund.
•	 He also worked for over two years as an Economic Expert at the Ministry of Economy and 

Commerce in the State of Qatar, and as an Economic Advisor to the General Secretariat of the 
Supreme Economic Council in the Kingdom of Saudi Arabia.



الدكتور حازم الرحاحلة

مدير عام المؤسسة العامّّة

 للضمان الاجتماعي الأسبق

رئيس الجلسة

المؤهلات التعليمية:

يحمــل الرحاحلــة درجــة الدكتــوراة في الاقتصــاد المــالي مــع مرتبــة الــرف مــن جامعــة دار مشــتات 	•
للعلــوم والتكنولوجيــا في ألمانيــا.

الخبرات العملية:

• لدى الرحاحلة خبرة تصل إلى زهاء 18 سنة في المؤسسة العامّة للضمان الاجتماعي، والبنك الدولي.	
عمــل  الرحاحلــة مديــرا عامــا مســاعدا للسياســات والأبحــاث في هيئــة المــدن الاقتصاديــة في 	•

المملكــة العربيــة الســعودية.
عمل الرحاحلة مدرسا في جامعة البلقاء التطبيقية.	•
 عمل أيضا  مستشارا اقتصاديا في وزارة المالية .	•
ــا 	• ــارا اقتصادي ــر ومستش ــات والتطوي ــرا للدراس ــل مدي ــي للعم ــان الاجتماع ــة الض ــق بمؤسس إلتح

ــام. ــر الع للمدي
إضافة إلى عضويته في العديد من اللجان الاستشارية والإجرائية في المؤسسة.	•
اختــر الرحاحلــة عضــوا في اللجنــة الفنيــة للاســراتيجية الوطنيــة للتشــغيل ورئيســا للفريــق الفنــي 	•

الاقتصــادي لــدى اللجنــة الملكيــة لتقييــم التخاصيــة في المملكــة.
تم اختياره كعضو  في مجلس إدارة صندوق المعونة الوطنية.	•
ــر، 	• ــة قط ــارة في دول ــاد والتج ــن في وزارة الاقتص ــن عام ــر م ــا لأك ــرا اقتصادي ــة خب ــل الرحاحل عم

ــة  ــة العربي ــى في المملك ــادي الأع ــس الاقتص ــة للمجل ــة العام ــدى الأمان ــا ل ــارا اقتصادي ومستش
ــعودية. الس


